
Protokół Nr XXXVII/13

z Sesji Rady Gminy Działdowo

odbytej w dniu 21 listopada 2013 roku w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Działdowo

pod przewodnictwem Mirosława Zielińskiego – Przewodniczącego Rady Gminy.

Sesja trwała w godzinach 10.00- 11.10

Stan  osobowy  Rady  wynosi  15  osób.  W  Sesji  zgodnie  z  załączoną  listą  obecności

uczestniczyło 13 radnych. Nieobecni radni P.Jabłonowski,  K.Chyliński.

Spoza Rady w Sesji uczestniczyli:

Władysław Kubiński Przewodniczący Rady Powiatu Działdowskiego

Jarosław Gawenda Radny Rady Powiatu Działdowskiego

Krzysztof Radzki Przedstawiciel Warmińsko-Mazurskiej Izby Rolniczej

Paweł Cieśliński Wójt Gminy

Jan Świniarski Sekretarz Gminy

Beata Antoszewska Skarbnik Gminy

Andrzej Graszk Kierownik Gminnego Zakładu Usług Komunalnych       

w Uzdowie

Bożena Ziółkowska-Wójcicka Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej

Bogumiła Stachowiak Kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w Burkacie

Mieczysława Skała Kierownik Gminnego Ośrodka Kultury i Sportu

Danuta Smereczyńska Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Zdrowia

Grzegorz Małachowski Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, 

Planowania Przestrzennego, Gospodarki Gruntami          

i Ochrony Środowiska

Mariusz Margalski Kierownik Referatu Rozwoju, Promocji, Inwestycji        

i Zamówień Publicznych

Katarzyna Trąbińska Komendant Straży Gminnej

Sołtysi z terenu gminy, prasa lokalna.
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Ad. pkt 1

Przewodniczący  Rady  Gminy  Mirosław  Zieliński powitał  uczestników  Sesji

i na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność obrad.

Ad. pkt 2

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad.

2. Rozpatrzenie wniosków do porządku obrad.

3. Przyjęcie protokołu z XXXVI Sesji Rady Gminy.

4. Informacja Wójta o działalności w okresie międzysesyjnym.

5. Wolne wnioski i zapytania.

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2013 r.

7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta do celów wymiaru

podatku rolnego.

8. Podjęcie uchwały w sprawie podatku od środków transportowych.

9. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna dla celów

wymiaru podatku leśnego.

10. Podjęcie uchwały w sprawie Regulaminu korzystania z sali sportowej przy Zespole

Szkół  im.  Janusza  Korczaka  w  Księżym  Dworze  oraz  upoważnienia  Wójta

do ustalenia wysokości opłat za korzystanie z sali sportowej.

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Działdowo

z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3

ust.  3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku  publicznego

i o wolontariacie na rok 2014.

12. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania skargi.

13. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  XXX/244/13  Rady  Gminy

Działdowo  z  dnia  22  lutego  2013  r.  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia

zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo

dla obszarów we wsiach Klęczkowo-Wilamowo-Krasnołąka.

14. Sprawy bieżące. 

15. Zamknięcie obrad.                             
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Nie zgłoszono wniosków do porządku obrad.         

                                      

Ad. pkt 3

Protokół z XXXVI sesji został przyjęty jednogłośnie bez odczytania. 

Ad. pkt 4

Wójt  P.Cieśliński przedstawił  informację  na  temat  wykonanych  uchwał  i  wydanych

zarządzeń w okresie międzysesyjnym.

/Sprawozdanie  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym  stanowi  załącznik

nr 3 do protokołu/.

Wójt Gminy  poinformował, że zostały wykonane bieżące naprawy, zgłoszone na ostatniej

sesji. Zakończono wymianę pieców olejowych na węglowe w szkołach: w Księżym Dworze,

Turzy  Wielkiej  i  Uzdowie.  Przechodzimy  na  ekogroszek  z  uwagi  na  mniejsze  koszty.

Planowana jest jeszcze wymiana w dwóch budynkach gminnych,  w szkole  w Ruszkowie

i  w  budynku  byłej  szkoły  w  Grzybinach.  Wymiana  pieców  w  gimnazjach  w  Burkacie

i Sławkowie przewidywana jest przy okazji planowanej termomodernizacji.

Ad.pkt 5

Nikt nie zabrał głosu.

Ad.pkt 6

Skarbnik Gminy przedstawiła proponowane zmiany po stronie dochodowej, jak i po stronie

wydatków. 

 Po stronie dochodów: szkoła w Księżym Dworze sprzedała stare kontenery za kwotę 450 zł,

środki zostały wprowadzone po stronie dochodów jak i wydatków z uwagi na konieczność

zakupu  nowych  kontenerów  na  odpady.  W  dziale  pomoc  społeczna:  wpłynęły  środki

w kwocie 4.134 zł.  Są to środki, o których mowa w ustawie dotyczącej  pomocy osobom

uprawnionym  do  alimentów.  Ośrodek  planuje  przeznaczyć  1000  zł  na  pokrycie  kosztów

postępowania egzekucyjnego a pozostałą kwotę na prowizje za przesyłki listowe. 

Po stronie  wydatków:  zwiększenie  wydatków  o  kwotę  36.900 zł  -wprowadzenie  nowego

zadania  inwestycyjnego „Wykonanie  dokumentacji  projektowej  budowy  sieci  kanalizacji

sanitarnej  wraz  z  oczyszczalnią  ścieków  w  Gąsiorowie”.  W  dziale  Transport  i  łączność

wprowadzenie kwoty 23 726 zł – zwiększenie środków na bieżące utrzymanie dróg. W dziale

Gospodarka mieszkaniowa zaplanowano 2000 zł na drobne naprawy w budynkach gminnych.

W dziale Administracja publiczna przesunięcia między paragrafami. W administracji zleconej

zabraknie na wynagrodzenia i  pochodne. Zabezpieczono środki na ten cel  z oszczędności
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z wynagrodzeń urzędu gminy.  W promocji  -  zabezpieczono 5000 zł  na zakup kalendarzy

i  ogłoszeń  w  prasie.  W  dziale  Oświata  i  wychowanie  -  wydatki  związane  z  bieżącym

utrzymaniem  szkół  jak  również  wynagrodzeniami  i  pochodnymi.  Przesunięcie  środków

na nagrody dla nauczycieli i dyrektorów szkół, zgodnie z Kartą Nauczyciela. Zabezpieczenie

środków  na  BHP  czy  też  umowy  –zlecenia  w  przypadku  zastępstw.   W  dziale  Pomoc

Społeczna-  wniosek  o  przesunięcia  między  paragrafami  na  wynagrodzenia  w  zadaniach

zleconych w kwocie 4580 zł. Wynika to z ustawy o świadczeniach rodzinnych, na podstawie ,

której gmina musi zabezpieczyć 3 % środków własnych od otrzymanej dotacji na świadczenia

rodzinne.  W dziale  Gospodarka  komunalna  i  ochrona  środowiska-  zmniejszenie  środków

w  kwocie  49.790  zł  ze  składek,  które  przekazywano  dla  Ekologicznego  Związku  Gmin

„Działdowszczyzna”.  Środki  te zostały przeznaczone na bieżące  utrzymanie  dróg jak i  na

nowe zadanie inwestycyjne w Gąsiorowie. 

Skarbnik Gminy odczytała treść uchwały. 

Rada jednogłośnie podjęła

Uchwałę Nr XXXVII/ 299/13 w sprawie zmiany w budżecie Gminy Działdowo na 2013 r.

Projekt stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.

Ad.pkt 7

Przewodniczący  Rady  Gminy  M.Zieliński poinformował,  że  na  wspólnym  posiedzeniu

stałych komisji  rady gminy zdecydowano o utrzymaniu stawki na poziomie obowiązującym

w roku obecnym tj. 54 zł. 

Radny  P.Stańczak powiedział,  że  jesteśmy  jedyną  gminą,  która  w  bieżącym  roku  nie

podniosła podatków. Działalność gospodarcza na naszym terenie maleje. Jest to zachęta dla

okolicznych przedsiębiorców do podejmowania działalności  na terenie naszej gminy.

Skarbnik Gminy odczytała treść uchwały.

Rada jednogłośnie podjęła 

Uchwałę Nr XXXVII/300/13 w sprawie obniżenia  średniej  ceny skupu żyta do celów
wymiaru podatku rolnego.
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

Ad.pkt 8

Przewodniczący Rady Gminy M.Zieliński przekazał, że na wspólnym posiedzeniu stałych

komisji  rady zdecydowano o utrzymaniu  stawek  podatku od środków transportowych na

obowiązującym poziomie.
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Rada jednogłośnie odrzuciła projekt uchwały w sprawie podatku od środków transportowych

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

/Obowiązuje Uchwała Nr XXVI/208/12 Rady Gminy Działdowo z dnia 29 listopada 2012 r. 

w sprawie podatku od środków transportowych /.

Ad.pkt 9 

Przewodniczący  Rady  Gminy  M.Zieliński poinformował,  że  na  wspólnym  posiedzeniu

stałych  komisji  rady  ustalono,  że  obowiązuje  stawka  ogłoszona  przez  Prezesa  Głównego

Urzędu Statystycznego.

Rada jednogłośnie odrzuciła projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży

drewna dla celów wymiaru podatku leśnego.

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

Ad.kt 10

Przewodniczący Rady Gminy przekazał, że opracowano taki sam regulamin jaki obowiązuje

dla pozostałych sal sportowych funkcjonujących na terenie gminy.

Rada jednogłośnie podjęła

Uchwałę Nr XXXVII/301/13 w sprawie Regulaminu korzystania z sali sportowej przy
Zespole  Szkół  im.  Janusza  Korczaka  w  Księżym  Dworze  oraz  upoważnienia  Wójta
do ustalenia wysokości opłat za korzystanie z sali sportowej.
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.

Ad.pkt 11

Kierownik  M.Margalski poinformował,  że  zgodnie  art.  5a  ust.  1  i  4  ustawy z  dnia  24

kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie gmina zobowiązana jest

uchwalić  program  współpracy  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  podmiotami

wymienionymi  ww.  ustawie.  Dodał,  że  w  trakcie  konsultacji  nie  wniesiono  uwag

do programu. 

Kierownik M.Margalski odczytał treść uchwały.

Jednogłośnie podjęto 

Uchwałę  Nr  XXXVII/302/13  w  sprawie  uchwalenia  programu  współpracy  Gminy
Działdowo z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art.  3
ust.  3  ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku  publicznego
i o wolontariacie na rok 2014.
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.
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Ad. pkt 12

Przewodnicząca  Komisji  Rewizyjnej  T.Majorowska  poinformowała,  że  skarga  była

rozpatrywana na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej. Ustalono, że skarga dotyczy pracownika

socjalnego a nie kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Rada rozpatruje skargi

na  działalność  Wójta   i  kierowników  jednostek.  W  związku  z  tym  zajęto  stanowisko

o przekazaniu skargi do rozpatrzenia pani Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej

w Działdowie. 

Rada większością głosów /11 „za”, 2 „wstrzymujące”, 0 „przeciw”/ podjęła

Uchwałę Nr XXXVII/303/13 w sprawie przekazania skargi.

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.

Ad.pkt 13

Wójt Gminy P.Cieśliński omawiając projekt uchwały poinformował, że na początku roku

podjęto  uchwałę  o  przystąpieniu  do  sporządzenia  zmiany  Miejscowego  Planu

Zagospodarowania Przestrzennego Gminy dla obszarów we wsiach Klęczkowo-Wilamowo-

Krasnołąka. Uchwała dotyczy przeznaczenia terenu pod lokalizację elektrowni wiatrowych.

Dwie firmy ubiegały się o zmiany w planie. Procedura trwa dość długo. Inwestorzy zwolnili

tempo z uwagi na to, że nie weszła w życie ustawa o odnawialnych źródłach energii. Podjęta

uchwała  blokuje  obrót  ziemią,  w  związku  z  tym  uchylamy  uchwałę.  Prawdopodobnie

w grudniu bądź styczniu, jeśli dojdzie do porozumienia między firmami będzie można podjąć

kolejną  uchwałę,  bardziej  precyzyjną.  Obecnie  uchwała  blokuje  działanie,  sprzedaż

nieruchomości, stąd wniosek o uchylenie. 

Radny K.Niewidziała  zapytał czy dobrze rozumie, że uchylamy uchwałę z uwagi na chęć

zakupu ziemi przez rolnika.

Wójt Gminy poinformował, że kończą się umowy dzierżaw, rolnicy mają możliwość wykupu

gruntu,  kończą  się  kredyty  prewencyjne.  Rolnicy  zostali  zablokowani,  nie  mogą  zakupić

gruntu.  Firmy natomiast nie mogą się  porozumieć.  Muszą doprecyzować,  jakiego obszaru

dotyczą ich wnioski.

Radny zapytał o finansowanie planu.

Wójt Gminy wyjaśnił, że poza podjęciem uchwały procedura nie posunęła się dalej. 

Radny P. Stańczak zapytał o kontakt z tymi firmami.
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Wójt  Gminy odpowiedział,  że  z  jedną  z  firm udało  się  skontaktować,  z  drugą  jesteśmy

umówieni  w  przyszłym  tygodniu.  Jeśli  dojdzie  do  porozumienia  wówczas  będzie  można

podjąć konkretną uchwałę. 

Rada jednogłośnie podjęła

Uchwałę  Nr  XXXVII/304/13   w  sprawie  uchylenia  Uchwały  Nr  XXX/244/13  Rady

Gminy Działdowo z dnia 22 lutego 2013 r.  w sprawie przystąpienia do sporządzenia

zmiany Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego Gminy Działdowo dla

obszarów we wsiach Klęczkowo-Wilamowo-Krasnołąka.

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.

Ad.pkt 14 

Sprawy bieżące

Sołtys  M.Waśkowiak  poruszył  sprawę  bezdomnych  psów.  W  imieniu  mieszkańców

podziękował straży gminnej za zaangażowanie. Przypomniał o potrzebie oznakowania drogi

przy szkole. Dodał, że zgłaszał już tę sprawę.

Wójt Gminy odwołał się do sprawy bezdomnych psów. Powiedział, że zgłoszeń jest wiele,

(zgłaszano  obecność  psów  w  Zakrzewie,  Księżym  Dworze,  Ruszkowie)  ale  jest  kłopot

z finansami jak również miejscem dla psów. Jeżeli zwolni się miejsce w Uzdowie postaramy

się jeszcze umieścić dwa, trzy psy.  Umieściliśmy 15 psów w schronisku, natomiast u pana

Graszk w Uzdowie jest ich ok. 20.  Koszt utrzymania psów jest wysoki. W trakcie budowy

jest schronisko (realizowane przez Ekologiczny Związek Gmin „Działdowszczyzna”), mimo

to nadal trzeba będzie ponosić koszty.   Wójt Gminy dodał, że cieszy go fakt, że działanie

sołtysów  i  radnych  w  kwestii  ewidencji  psów  przynosi  skutek.  Poprzez  pracę  straży,

windykację,  chcemy  uświadomić  mieszkańcom  że  muszą  być  odpowiedzialni  za  psy.

W  miarę  możliwości  będziemy  starali  się  ten  problem  rozwiązać.  Zapewne  jeśli  nie

zaczniemy czipować psów nie uda się go rozwiązać.

Kierownik A.Graszk przekazał podziękowania dla gimnazjum w Burkacie, za zakup 30 kg 

suchej karmy dla psów. 

Wójt Gminy dodał, że uczniowie liceum z Lidzbarka również pomogli.                       

Przewodniczący Rady Powiatu W.Kubiński zabrał głoś informując, że na ostatniej sesji nie

mógł  pozostać  do  końca.  Wspomniał,  że  zobligował  się  do  pomocy  w  kwestii  liści

stanowiących  problem  dla  mieszkańców  Malinowa.  Przewodniczący  powiedział,

że  wniesiono  dokumenty  o  wycinkę  drzewa  i  krzewów  pochylonych  na  posesję.  Dodał,

że poruszano również sprawę Sławkowa- inwestycja została ujęta w budżecie. Jeżeli dojdzie
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do porozumienia  z  gminą  nie  powinno  być  problemu  z  realizacją.  Przewodniczący Rady

Powiatu odwołał się również do kwestii psów podkreślając, ze bez wprowadzenia czipowania

problem nie zostanie rozwiązany.

Sołtys  Sołectwa  Krasnołąka  B.  Jaroszewski zwrócił  się  do  Przewodniczącego  Rady

Powiatu. Nawiązał do objazdu przebiegającego przez miejscowość Krasnołąka. Powiedział,

że  pomimo zakazu ruchu samochodów  pow. 10 t  samochody  poruszają się tą drogę.  Dodał,

że  droga  zaczyna  pękać  i  należałoby  coś  z  tym  zrobić,  bo  zapewne  droga  nie  zostanie

naprawiona. 

Radna J.Gancarz również skierowała swą wypowiedź do Przewodniczącego Rady Powiatu .

Poinformowała,  że w szpitalu  od trzech miesięcy  nie  działa  winda.  Pracownicy twierdzą,

że nie ma środków. 

Przewodniczący Rady Powiatu W.Kubiński odpowiedział, że nie znał problemu, ale zajmie

się nim.  

Radny  P.Stańczak zwrócił  się  do  Wójta  Gminy  w  sprawie  kontaktu  z  zarządem  dróg

wojewódzkich. Podkreślił, że mimo obietnic, od wiosny niczego nie zrobiono. Zwrócił uwagę

na kwestię poboczy. Sytuacja wygląda tragicznie, nie ma światła, a woda płynie przez całą

drogę aż na chodnik. Wspomniał, że może należałoby skierować straż gminną bowiem są to

jawne zaniedbania. 

Radny D.Frejnik przypomniał o wyrwie w asfalcie na drodze gminnej w Sławkowie. Dodał,

że zgłaszał już tę sprawę. 

Sołtys T.Reut zwrócił się o skierowanie równiarki na drogi, przed mrozami.

Sołtys  Sołectwa  Niestoja  W.Nadwodny skierował  pytanie  do  Przewodniczącego  Rady

Powiatu. Poinformował, że droga powiatowa  została zniszczona przez ciężki sprzęt pracujący

przy  przebudowie  kolei.  Zapytał  czy  podpisywano  umowę  o  naprawieniu  drogi  po

zakończeniu prac. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu W.Kubiński odpowiedział,  że  zawsze  jest  tak,  że  jeśli

podpisuje  się  umowę  i  dopuszcza  ponadwymiarowe   to  jakieś  zobowiązania  wykonawca

przyjmuje na siebie. Przewodniczący dodał, że zapozna się z tą sprawą.  

Wójt  Gminy odwołał  się  do  wspólnych  inwestycji.  Poinformował,  że  niektóre  zostały

wpisane do budżetu,  inne nie,  m.in.  chodnik w Sławkowie.  Po tym jak wpłynie  wniosek

ze  Starostwa  będziemy  rozmawiali  o  dofinansowaniu.  Dodał,  że  planowano  naprawienie

drogi przy budowie chodnika, jednak z uwagi na to, że już są dziury w asfalcie postaramy się

je naprawić, aby wytrzymały do przyszłego roku.
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Wójt Gminy potwierdził, że pobocza w Uzdowie są tragiczne i sprawa będzie monitorowana.

Jeżeli chodzi o równiarkę, nie ma środków, pozostały na akcję zimową. Jeżeli nie spadnie

śnieg, część środków zostanie przeznaczonych na wyrównanie dróg. 

Kierownik  B.Ziółkowska-Wójcicka przekazała  materiały  informacyjne  związane  z  akcją

zimową.  Ponadto  wspomniała  o  Kampanii  „Białej  Wstążki”  mającej  na  celu  walkę

z  przemocą,  trwającej  od  25  listopada  do  10  grudnia.  Ośrodek  włącza  się  do  akcji.

Pracownicy  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej  oraz  Członkowie  Zespołu

Interdyscyplinarnego  będą  do  dyspozycji  mieszkańców  w  dniu  7  grudnia  od  godz.  8.00

do godz. 15.00. 

Kierownik M.Skała poinformowała,  że drużyna młodzieży szkolnej, reprezentująca naszą

gminę w tenisie stołowym, w eliminacjach wojewódzkich zajęła I miejsce. 

Następnie  wspomniała  o  konkursie  na stroik  świąteczny oraz   planowanych  rozgrywkach

w halowej piłce nożnej i siatkówce.

Radny D.Frejnik przekazał,  że  dwa tygodnie  temu drużyna z Gimnazjum w Sławkowie,

zajęła  I miejsce w województwie, w siatkówce. 

Przewodniczący   Rady  Gminy  M.Zieliński wspomniał  o  propozycji  zorganizowania

turnieju  halowej  piłki  nożnej,  w  którym  udział  wezmą  drużyny:  radnych,  sołtysów,

pracowników oświaty i pracowników urzędu. 

Ad. pkt. 13

Wobec  wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Gminy  M.Zieliński  dokonał

zamknięcia XXXVII Sesji Rady Gminy o godz. 11.10

   Protokołowała:                                                                  Przewodniczył          
Marta Patalon                                                                                      Mirosław Zieliński
  /Referent/                                                                               /Przewodniczący Rady Gminy/    
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